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 H L Á S N I K 

Informačný štvrťročník pre občanov obce Pavčina Lehota 

 

Príhovor 

Vážení spoluobčania – milí Lehoťania! 

 

Rok 2021 sa blíži ku koncu a my všetci začneme bilancovať 

a vyhodnocovať, akou cestou sme kráčali počas celého roka a kam sme 

po nej došli. Čo sa nám podarilo v osobnom aj pracovnom živote, 

v čom sme zlyhali, začneme pomaly ale iste rozmýšľať, aký bude rok 

nasledujúci.  

Rok 2021 mal veľa podôb. V jednej jeho podobe sme dúfali, že 

COVID bude na ústupe, veľa z Vás sa snažilo dodržiavať predpísané 

opatrenia, nechalo sa zaočkovať, aby ste ochránili sami seba a svojich 

blízkych pred ťažkým priebehom ochorenia. Druhá podoba sa ukázala 

v tom, že ako spoločnosť sme sa rozdelili na dva nezmieriteľné tábory 

– zástancov očkovania a jeho popieračov, ľudí, ktorí šíria nevedecké 

a doslova bláznivé informácie o COVIDe a o vakcínach, ktoré 

vyvolávajú v ľuďoch strach a neistotu. A tak opäť budeme čeliť 

obmedzeniam, ktoré budú vyplývať z nariadeného lockdownu, žiaci 

nebudú sedieť v laviciach, nezájdeme si na obed, večer do krčmy na 

pivo, nevystrojíme svadby, možno si nezalyžujeme, a tak ďalej ... 

všetci to už poznáte. Čo je ale najvážnejšie – nevieme, či sa nám podarí 

chrániť ľudské životy v nemocniciach a ľudí, ktorí budú potrebovať 

bežnú lekársku starostlivosť.  Všetci spolu tvoríme slobodné, 

demokratické spoločenstvo založené na solidarite, v ktorom má každý 

svoje práva. Napríklad základné práva a slobody, ľudské práva. Už sa 

však trápime príliš dlho. Aby naše spoločenstvo ostalo nažive, máme 



však aj svoje ľudské povinnosti! Povinnosť byť tu jeden pre druhého, 

povinnosť chrániť našu obec, susedov, k svojim kamarátov.  Rozdielne 

názory rozdelili rodiny, pracovné skupiny, obyvateľov obcí, miest, 

politikov.  

Nechcem vysloviť to slovo, ktoré hýbe celou spoločnosťou. Nech si je 

každý sám sebe zodpovedný, k svojim rodičom a blízkym.  

Všetci sme niekedy odvážni a niekedy sa bojíme, pochybujeme a sme 

všetci presvedčení, sme silní, sme slabí, všetci chceme žiť v plnom 

zdraví, ale nebojíme sa, že oňho prídeme, všetkému rozumieme a na 

druhý deň už nerozumieme ničomu. Samé protiklady. Je našou 

zodpovednosťou ako občanov, aby nás teraz neovládal hnev, 

bezmocnosť. Hľadajme dobro, správnu cestu a používajme zdravý 

rozum! 

Rok 2021 sa napĺňa aj v obecnom kalendári. O kompletnej činnosti 

úradu a zastupiteľstva ste boli priebežne informovaní 

v predchádzajúcich vydaniach Hlásnika. Verejný a spoločenský život 

sa tiež viedol v obmedzenom covidovom režime. Ale verte, že sme 

robili všetko, čo bolo v našich silách, aby za nami bolo vidno kus 

dobrej roboty. Že by tej roboty bolo vidno viacej, keby naša obecná 

kasa bola plnšia, to už ani nebudem pripomínať, to je stará pesnička. 

Čo ale musím vysloviť, to je veľká ľútosť a sklamanie nad 

skutočnosťou, že nezáujem našich spoluobčanov o chod a činnosť obce 

je takmer na nule. Spolu s poslancami sa vždy snažíme zodpovedne 

pripraviť na Verejné hovory, snažíme sa priebežne zisťovať, aké 

problémy v obci Vás trápia, čo by sme mohli zlepšiť, aby sa nám 

v Pavčinej Lehote kvalitnejšie žilo. Anonymných dotazníkov sa vrátilo 

iba zopár kusov a verejné stretnutie sa uskutočnilo vo veľmi 

komornom režime. Táto skutočnosť nás mrzí a nepovzbudzuje nás. Ale 

nájde sa dosť takých verejných kritikov, ktorí by všetko vedeli urobiť 

lepšie, prijať kvalitnejšie rozhodnutia. A cez toto všetko budeme 

spoľahlivo a zodpovedne pracovať ďalej, aby rok 2022 bol pre nás 

všetkých krajší, štedrejší a spokojnejší. Pripravili sme plán aktivít na 

rok 2022, pribudli nejaké nové akcie. Dúfajme, že sa pri ich 

organizovaní stretneme a spoločne sa zabavíme. Veríme, že Vám 



urobíme radosť aj napriek zlej dobe, drobnými vianočnými darčekmi a 

potešíme pamätníkov. 

Veľmi by sme si želali, aby ste si do nového roka priniesli dobré 

vzťahy, porozumenie, úctivosť, pochopenie a hlavne pevné zdravie! 

                                                                                      

                                                                            Starosta obce a poslanci 

  

 

Kolobeh života v našej obci 
 

Blahoželáme k významnému životnému jubileu našim občanom 

narodeným v mesiacoch júl až december 2021 

 

 

 Nech Vám slnko svieti v oknách Vášho 

domova, 

 aj keď mráčik zastrie ho, 

 zažiari Vám odznova. 

 
 
 
 

 

 

Naši jubilanti 

 

Mária Klepáčová – 94               Anna Urbanová (č. d. 59) – 80 

Viera Bohurádová – 93              Milan Staroň (č. d. 16) – 70 

Eva Urbanová – 91                    Martin Kupčo (č. d. 44) – 60 

Božena Líšková – 90                 Ján Hic – 50 

Božena Pašková – 85                 Martin Kupčo (č. d. 87) – 50 

Mária Pašková – 84                    Katarína Jurkovičová (č. d. 59) – 40 

Margita Staroňová – 83              Miroslava Mišurová – 30 

Dušan Staroň – 82                      Dalibor Kurek – 30 

https://www.google.sk/url?esrc=s&q=&rct=j&sa=U&url=https://www.madonarosa.sk/Kvety-v-sklenej-vaze-d1847.htm&ved=2ahUKEwim7P6P78T0AhXgAWMBHekkBU44FBCqhQF6BAgDEAE&usg=AOvVaw0SOt4eNLP0degFbwDue9Vs


Alena Macková – 81                        Lukáš Staroň – 30 

Agneša Nemešányová – 80              Lucia Blašťáková – 30 

Vilma Čellárová – 60                        Matej Okoličány – 20 

Ján Urban – 80 

 

Nakoľko v zmysle zákona č. 18/2018 Z.z. o Ochrane osobných 

údajov nie sme oprávnení zverejňovať osobné údaje bez súhlasu 

dotknutých, veríme, že naši oslávenci sa medzi hore uvedenými 

spoluobčanmi našli. 
 

Novonarodení občania:         
 

Teodor Hovanec – rodičia Petra Lazoňová a Dávid Hovanec 

Mária Gažová – rodičia Jana Gažová a Marián Gažo 

Pavol Juriš – rodičia Veronika Jurišová a Marek Juriš 

Uzavreli manželstvo:    

Jarmila Staroňová a Martin Pavlikovský dňa 11. 09. 2021 

 

Prisťahovali sa:                                           

Tomáš Staroň, Renáta Rýchliková, Samuel Staroň – č. d. 332 

Vladimír Sliviak – č. d. 303 
                                                                     
Odsťahovali sa: 

Jarmila Pavlikovská (č. d. 21) 

 

 

 

 

 

 

 

 



Kultúrne leto Pavčina Lehota 

 
Dňa 31. júla 2021 sa naši spoluobčania mohli kultúrne vyžiť na dni 

kultúrneho leta v obci, ktoré obec pripravila  skromnejšie, ale o to 

úprimnejšie.  Myslím si, že viacerým z nás dobre padlo opäť sa 

stretnúť, porozprávať sa, zabaviť sa ... Pochutnali sme si na dobrom 

guláši, ktorý nám navaril Dušan Palko so svojimi pomocníčkami 

Martinkou Palkovou, Alenkou Húskovou a Jankou Mrlianovou. Guláš 

vydávali Julka Staroňová a Marta Lazoňová, za čo im všetkým 

ďakujeme. 

 

   príprava gulášu 

 

Niektorí si zaspievali so speváčkou hudobnej Skupiny SPEKTRUM 

Adrianou Zichovou, poniektorí by si aj zatancovali, lebo ako sa povie 

„žilky v nich hrali“, no ohambievali sa, možno im to bolo zavčasu už 

o 17,00 hodine vykrúcať sa, alebo ešte neboli  v tej správnej nálade.  

Vo večerných hodinách už tradične zábavu rozprúdil  DJ Dobo – 

Michal Dobák, kde sa už zabávali všetci bez rozdielu veku.  



 

 
             hudobná skupina Spektrum 

 

 

 
                  privítanie skupiny         

 



 

          tanečná zábava 

 

 

77. výročie SNP 

Tohto roku sme si pripomenuli už 77. výročie Slovenského národného 

povstania, významný míľnik v bohatej histórii nášho národa.  

Po zaznení štátnej hymny starosta obce Ing. Viliam Kupčo so svojou 

zástupkyňou a poslankyňou Mgr. Radkou Kurekovou položili veniec 

k pamätníku padlých. V príhovore starosta poukázal na obdivuhodnú 

vnútornú silu a odhodlanie nášho malého národa, s ktorou sa tvárou v 

tvár postavil mocným hitlerovským okupantom. Urobil tak aj napriek 

tomu, že Slovensko bolo počtom bojovníkov aj výzbrojou 

neporovnateľne slabšie ako krvavými bojmi vycvičené a 

najmodernejšou technikou vybavené nemecké fašistické monštrum.  

„Dnes, desiatky rokov neskôr, si ani jeden z tých problémov, ktorým 

čelili naši predchodcovia, nevieme dosť dobre predstaviť.  Priamych 

účastníkov povstania je každým rokom menej a väčšinu informácií sa 

dozvedáme len sprostredkovane. Akékoľvek z našich problémov 

blednú v malichernosti pri porovnaní  s tým, čím si museli prejsť oni. 



Napriek tomu sa dnes neraz utápame v nekonečných konfrontáciách a 

nezmyslených konfliktoch, ktoré sú v úplnom protiklade tomu, za čo 

bojovali a položili svoje životy naši predchodcovia. Odvaha, jednota, 

odhodlanie, vzájomná podpora, ochota obetovať sa jeden za druhého. 

Toto sú hodnoty, za ktoré bojovali naši predkovia. A toto sú hodnoty, 

ktorými sa napĺňa odkaz Slovenského národného povstania dnes. To, 

čo neraz vidíme v našej spoločnosti v súčasnosti ako žabomyšie vojny, 

nezmyselné konfrontácie, umelo vytvorené konflikty, zbytočné 

hašterenie či nekonečné hádky, sú v protiklade tomu, za čo bojovali 

naši rodičia“ – úryvok z príhovoru starostu.  

Po príhovore starostu predniesla báseň Mgr. Radka Kureková 

a Martinka Kupčová. Slávnostný akt ukončil spevokol partizánskou 

piesňou Tichá noc, tmavá noc. 

Prítomní sa presunuli ku vatre a v Osvetovej besede si posedeli pri 

vínku. 

 

      
pri pamätníku – zľava Martinka Kupčová,                                                   vatra 

Ing. Viliam Kupčo, Mgr. Radka Kureková 

 

 



 

 
               spevokol 

 

    posedenie 



Agro Sina, s.r.o.  

hospodári v katastri obce Pavčina Lehota a Svätý Kríž na celkovej 

ploche 158 ha. Je to rodinná farma, ktorá sa venuje chovu oviec, 

výrobe a spracovaniu ovčieho mlieka. Na farme chováme 700 kusov 

oviec. Chov oviec je veľmi náročná práca, ktorú v dnešnej dobe nechce 

už nikto robiť nakoľko pri ovečkách musí byť človek 365 dní. 

V súčasnosti spoločnosť zamestnáva 4 pracovníkov  a dve pracovníčky 

na dohodu.  

 

 

Prioritou nášho podniku je vyrábať zdravé potraviny z ovčieho mlieka. 

Vyrábame ovčí hrudkový syr, bryndzu ovčiu 100%, údené syry, 

oštiepky, žinčicu, syrové nite a na objednávku robíme aj syrové torty. 

Máme otvorené aj predajné miesto priamo na farme, kde si môžete 

výrobky zakúpiť od pondelka do piatku v čase od 15:00 – 17:00hod.  

V prípade záujmu si môžete výrobky objednať aj na tel. č.  

0948 884 449 alebo prostredníctvom e-mailu agrosina@gmail.com. 

                                                                             

                                                                                    Dana Feketíková 

mailto:agrosina@gmail.com


 

  

                                                                  

Verejné hovory s občanmi Pavčinej Lehoty 

Dňa 24.09.2021 o 18.00 hod  sa v Osvetovej besede konali verejné 

hovory s našimi občanmi, ktorých sa aj napriek vyhlasovaniu 

v obecnom rozhlase zúčastnilo len 10 občanov. Nezáujem našich 

občanov o dianie sa v obci nás nemilo prekvapil.   

Stretnutie zahájil a prítomných privítal starosta obce Ing. Viliam 

Kupčo spolu so všetkými poslancami a hlavným kontrolórom obce, 

Ing. D. Klepáčom.  

Boli jednotlivo vyhodnotené dotazníky, ktoré boli občanom doručené 

do poštových schránok, a k anonymným podnetom od občanov sa 

vyjadril obecný úrad a obecné zastupiteľstvo. 

- osadenie spomaľovača na ceste v Hatiach – na hlavnej ceste pred ob-

cou je osadená dopravná značka s obmedzením rýchlosti  40, každý 

vodič je povinný dodržiavať dopravné predpisy, ich porušovanie je v 

kompetencii dopravnej polície,   

- parkovanie vozidiel pri hlavnej ceste a na chodníkoch – obec pri zis-

tení porušenia rozpošle upozornenie do schránok, v Hlásniku opakova-

nie zverejní znenie VZN č. 10/2005 o používaní miestnych komuniká-



cií na území obce Pavčina Lehota, a pri opätovnom parkovaní na ceste 

a na chodníkoch obec nevykoná v danom mieste zimnú údržbu, 

- verejné osvetlenie – niektoré neosvecuje chodník, ale oblohu, je na 

škodu, že nebolo uvedené konkrétne osvetlenie, funkčnosť bola pre-

kontrolovaná, ak niekto objaví konkrétne miesto, nech príde nahlásiť 

na obecný úrad, 

- nekoordinovaná výstavba v obci – obecný úrad v tomto volebnom 

období vydal do dnešného dňa iba 3 stavebné povolenia, a to v zmysle 

platného a schváleného územné plánu obce, obec momentálne nemá fi-

nancie na to, aby si nechala vypracovať podrobné architektonické štú-

die na každé zastavané územie v obci, ktoré by sprísňovali podmienky 

výstavby, 

- vybudovanie chodníka pri hlavnej ceste na vstupe od Demänovskej 

doliny – dobrá a užitočná myšlienka, ale pozemky, na ktorých by mala 

výstavba chodníka prebehnúť, sú v súkromnom vlastníctve a nie vo 

vlastníctve obce,  momentálne obec vysporiadáva a vypláca financie za  

pozemky vlastníkom pod požiarnou zbrojnicou, najbližšie bude obec 

riešiť prenájom ihriska, 

- vybudovanie chodníka v úseku Urban – Nemešány – neplánuje sa, 

bolo by potrebné doriešiť komplexne komunikáciu, ktorá bola vybudo-

vaná provizórne, 

- vývoz TKO týždenne – bude sa vyvážať počas turistickej sezóny 1x 

týždenne a mimo sezóny 1x za 2 týždne, obyvatelia musia kvalitnejšie 

separovať odpad, 

-  odstránenie stavebných panelov k budove od obecného úradu a od 

ihriska – čiastočne bolo vykonané, od obecného úradu ich majiteľ od-

viezol ku ihrisku na svoj vlastný pozemok, kde obecný úrad nemá prá-

vomoc požadovať zlikvidovanie, prípadne vývoz, 

- oprava oplotenia na cintoríne – je už vybraná vizualizácia a materiál 

a je pripravený na túto stavbu rozpočet, bude sa realizovať v budúcom 

roku ako jediná investičná akcia, aby bolo dosť finančných prostried-

kov, kde náklady predstavujú cca 35 000 Eur 

- vysporiadať pozemky v správe SPF – vymeniť za obecné – obecné 

pozemky v takom rozsahu obec nevlastní, pozemky, ktoré prešli do 

vlastníctva obce (prístupové komunikácie) v rámci projektu pozemko-



vých úprav obec nesmie s nimi nakladať, ani ich zaťažiť, v tejto dobe 

prebiehajú jednania ZMOS a vlády o zákone, kedy by všetky pozemky 

v správe SPF prešli do majetku obce automaticky, 

- zaburinené pozemky a zanedbané budovy – vlastníkom bola zaslaná 

výzva, v prípade neudržiavaných a nepokosených pozemkov 

v zastavanom území obce v stanovenom termíne, tieto budú riešené v 

priestupkovom konaní, 

- oprava štátnej cesty – Kubáň – Paluch – opraví sa cesta ku chatám,  

- dodržiavanie VZN o hlučných strojových prácach v nedeľu 

a v sviatok – je povinnosť každého občana toto VZN dodržiavať, bolo 

by vhodné, aby občania boli k sebe ohľaduplní, a pokiaľ sa len trochu 

dá, rešpektovali právo na oddych a súkromie, 

- zakázať pohyb vozidiel k posedom a ku krmelcom v okolí dediny – 

nedá sa zakázať, poľovníci z nášho rajónu by si mali ustrážiť pohyb 

cudzích vozidiel, ktorých vodiči sa oháňajú povolenkou ku vstupu,  

- nepovoľovať výstavbu rodinných domov v okolí dediny – keby ob-

čania obce nepredávali svoje pozemky cudzím ľuďom, výstavba by 

nebola, pokiaľ nebude čistička, trafostanica a ostatné siete, nebude sa 

povoľovať 

- málo oddychových miest na sedenie pre seniorov a turistov – obecné 

zastupiteľstvo očakáva podnety, kam by sa mali lavičky umiestniť 

a bude sa riešiť vhodný výber materiálu, aby boli lavičky jednotné, 

- obnoviť zákazovú značku u Hajdúchov – značka bola osadená, bola 

zvesená dole, nevytočia sa väčšie autá, 

- oprava dedinského jarku – je predpoklad, že po tom, ako Povodie 

Váhu ukončilo vlani jeden krátky úsek, skúsenosti z opakovaných jed-

naní hovoria, že sa nebude pokračovať v ďalších opravách, 

- pri začatých stavbách trvať na osadení latrín – obec bude kontrolo-

vať, 

- osadiť zákazové značky pre štvorkolky v intraviláne obce – štvor-

kolka je motorové vozidlo so ŠPZ, nedá sa zakázať, iné je, ak nereš-

pektujú zákazy vjazdu po extraviláne, vtedy je to v kompetencii do-

pravného inšpektorátu, policajtov občas vidno z oboch strán, tento 

problém sa týka opäť ignorácie ľudí, niektorí občania sústavne takéto 

osoby zastavujú a upozorňujú, 



- na úradnej tabuli treba zväčšiť písmo na vyvesených dokumentoch 

tak, aby sa dalo prečítať aj bez okuliarov – toto obecné zastupiteľstvo 

a obecný úrad nebude komentovať, nedá sa zrealizovať, treba chodiť 

s okuliarmi vo vrecku, 

- vybudovať kruhový objazd na križovatke  na hlavnej ceste na zas-

távke pri vjazde do Pavčinej Lehoty – ide o katastrálne územie Demä-

novská dolina, je to cesta II. triedy, ktorá  spadá pod správu ciest, majú 

problém opraviť, prípadne vybudovať cesty I. triedy, 

 

Nasledovala diskusia, kde občanom na otázky odpovedal starosta obce.  

- Ing. M. Kupčo – architektonické štúdie, ich potreba dať vypracovať, 

aby ráz našej obce nestratil svoj charakter, najlepším riešením by bolo 

dať vypracovať zónovanie, ktoré stojí veľa peňazí, ale vyriešilo by 

všetky problémy, v roku 2023 sa bude prehodnocovať územný plán 

obce, jeho zmeny a doplnky, môže sa zakomponovať, ak bude vôľa, 

- P. Kubovčíková – kedy sa začne s pokládkou optického kábla – pre-

behla výmena riaditeľa spoločnosti, nový riaditeľ prehodnocuje všetky 

rozrobené projekty, ak by náš projekt sa nezačal, prepadne stavebné 

povolenie, čakáme na vyjadrenia, 

- V. Vajsová – ako a kedy sa bude realizovať sľubovaná studnička pri 

Mosúre – starosta prisľúbil, urobí aj s lavičkami,  

- Ing. M. Kupčo – v tom prípade by bolo vhodné, aby sa stará ulica 

riešila už komplexne z historického hľadiska,  

- M. Bohurád – či sa pod Žiarcami budú budovať aj komplexné inži-

nierske siete – áno, 

- D. Staroňová – či niekto chodí kontrolovať čističku, silne znečistené, 

vraj odtiaľ vyteká neporiadok – čaká sa na prepojenie do Liptovského 

Mikuláša, starosta pôjde skontrolovať, 

- V. Vajsová – problém medveďov v dedine – obec volala už zásahový 

tým podľa pokynov, veľký problém, bude sa volať opakovane, 

- M. Bohurád – či obec môže zohnať viac frézovaného materiálu, na 

vlastné náklady by sa opravila cesta, prípadne ak bude na obci praco-

vať valec, prešiel by, vývoz smetí z jeho pozemku – momentálne ešte 

sa nedá, po úprave komunikácie, keď bude prejazdná, 



Po tejto diskusii poslanci navrhli, že všetky požiadavky na obecný úrad 

a na obyvateľov obce budú zverejnené v nasledujúcom čísle Hlásnika.  

Starosta  prítomným poďakoval a verejné hovory s občanmi ukončil.    

                                                                       

                                                                     

Správa o činnosti obecného úradu prednesená na verejnom  hovore 

dňa 24.09.2021 

 

Obec je rozpočtová organizácia.  Všetko čo súvisí s rozpočtom, čiže 

tvorba, čerpanie a úpravy sa posielajú elektronicky Ministerstvu 

financií cez aplikáciu Rissam. Teda sme kontrolovaný štátom, hlavným 

kontrolórom, ktorým je Ing. Daniel Klepáč a audítorom, ktorý každý 

rok zoberie všetky účtovné doklady z predošlého roku a po 

prekontrolovaní nám zašle vyhlásenie, či účtovné doklady sú v súlade 

so zákonom o účtovníctve pre verejnú samosprávu. 

Príjmami obce sú podielové dane od štátu, potom dane 

z nehnuteľnosti, ktorých výška v roku 2021 bola 9.508,50 €.  

Kým v roku 2020 sme  za komunálny odpad vybrali od obyvateľov 

10.913,- €, tohto roku len 7.754,- €, nakoľko vzhľadom na pandémiu 

sme odpustili ubytovateľom poplatok za lôžko, ktorý je vo výške 5,-€. 

Dodávateľské faktúry do septembra sú vo výške 7.461,- €, čiže za 

október až december budeme za komunálny odpad stratoví. Daň za 

ubytovanie v roku 2020 bola vybratá vo výške 17.916,- €, tohto roku 

len 4.482,- €. Za správne poplatky, to je za overovanie podpisov,        

za stavebnú činnosť, výrub stromov, rybársky lístok a potvrdenie 

o trvalom pobyte sme prijali 1.955,- €. 

Na základe Všeobecného záväzného nariadenia vyberáme od roku 

2019 poplatok za rozvoj, je to poplatok za m2 podlahovej plochy za 

každú novú stavbu rodinného domu alebo stavby na podnikanie alebo 

drobnú stavbu ako sú garáže, altánky, prístrešky, zimné záhrady.  

Od roku 2019 – 2021 sme vybrali poplatok za rozvoj vo výške 31.718,- 

€. Z toho sme použili  na úpravu novej cesty za záhradami vo výške 

9.498,- €, 622,- € išlo na úpravu cesty vysypaním štrku pri výstavbe 

domu Bohurád - Kmec a 8.191,- € na asfaltovanie po prekopaní ciest 

kvôli  prípojkám k novým stavbám a výmoľom. Zostatok je 13.407,- €. 



Tieto peniaze za rozvoj musia byť na samostatnom účte a môžu sa 

použiť len na opravu ciest, výkup pozemkov, verejné osvetlenie, 

obecný rozhlas a napríklad na oplotenie Materskej školy. 

V minulom roku sme úspešne dokončili rekonštrukciu Materskej školy 

pod názvom projektu „Zníženie energetickej náročnosti Materskej 

školy“, kde bolo preinvestovaných 389.794,- €, z toho nám bola 

vyplatená v marci tohto roku dotácia od Slovenskej inovačnej 

a energetickej agentúry vo výške 298.080,36 €. Preklenovací úver sme 

dotáciou splatili a ešte mesačne  po 1.000,- € splácame dlhodobí úver 

vo výške 60.000,- €. V roku 2020 sme tiež zatepľovali a menili okná 

v osvetovej besede vo výške 15.560,- € a  na Obecnom úrade vo výške 

7.802,- €.  Taktiež sa robila rekonštrukcia našej národnej kultúrnej 

pamiatky „Zvonica“ z roku 1883 na cintoríne vo výške 6.421,- €, 

z toho sme v sume 3.700,- € získali dotáciu od Ministerstva kultúry 

SR. 

Obecný úrad zamestnáva: 3 pracovníkov, 1 hlavného kontrolóra na 

štvrtinový úväzok, 1 pracovníka na dohodu, ktorého náplňou je kosenie 

obecného trávneho porastu. V Materskej škole pracujú 2 pedagogické 

pracovníčky, 1 kuchárka a 1 pracovníčka na polovičný úväzok ako 

účtovníčka polovičný úväzok ako upratovačka. Mesačné náklady na 

mzdy sú vo výške 11.767,- € vrátane odvodov do zdravotnej a sociálnej 

poisťovne. 

Musím pochváliť všetkých občanov, ktorí vzorne platia všetky 

poplatky ako sú dane z nehnuteľností, dane za psa, poplatky               

za komunálny odpad a cintorínske poplatky za hrobové miesta. 

V súčasnosti zavádzame kamerový systém, aby sme mali kontrolu nad 

hriešnikmi, ktorí nám nestláčajú kartóny a plastové fľaše a vyhadzujú 

do kontajnerov odpad, ktorý tam nepatrí, ako napr. detské plienky. 

 

Správu o činnosti vypracovala a predniesla: Mária Vaverková – 

účtovníčka OÚ   



Materská škola VČIELKA            

   V tomto školskom roku je v  MŠ  jedna trieda, od septembra 

nastúpili 3 nové deti, ktoré dovŕšia 3 roky na budúci rok. Veľmi dobre 

sa adaptovali a prajeme im, aby v materskej škole zažívali len samé 

pekné chvíle. Celkový počet detí je 19, ale každé z troch mladších sa 

počíta za dve deti. 

   Jeseň  je obdobím umeleckých diel prírody, ktorá je ako krásna 

paleta. Stromy ohromujú pestrými farbami. Takýmto krásnym 

umeleckým dielom je aj človek v jeseni života. Jeseň života starým 

rodičom skrášľujú aj ich vnúčatká svojim pohladením, či úsmevom, 

alebo básničkou. Znásobiť ich nehu k nim sme sa snažili zhotovením 

darčeka, na ktorom sa s veľkou snahou  deti podieľali. Zhotovili sme 

65 darčekov pre starších občanov nad 70 rokov v našej obci a 28 pre 

starých rodičov detí. Deti všetky darčeky osobne  za sprievodu básní 

a piesni odovzdali. Obdobie pandémie, ktoré stále trvá a opatrenia, 

ktoré vláda prijala, nám nedovoľujú sa stretnúť na spoločných 

besiedkach, takže aspoň touto cestou mohli deti  prejaviť úctu starším 

občanom. 

 

       



   Z každého domu, v ktorom odovzdali darček, deti boli obdarené 

hlavne ovocím, z ktorého si  upiekli koláče,  jabĺčka odšťavovali, 

pochutili si na zdravej šťave, staršie deti  sami  ovocie nakrájali 

a pripravili pre všetkých kompóty. 

   Jeseň bola dlhá, krásna, dala nám možnosti ísť s deťmi na dlhšie 

vychádzky do prírody, v ktorej  sa deti cítia slobodne , dobre 

a tvorivo. Zbierali sme šípky na náhrdelníky a čaj, farebné listy na 

sušenie, aby sme mohli s nimi pracovať. Čerstvo odtrhnuté sme cez 

papier pretláčali, pozorovali tvar žiliek na listoch. Poznávali 

a pomenovávali liečivé rastliny, rozprávali sme si o ich význame. 

 

     

   V rámci zážitkového učenia  sme navštívili niekoľko záhrad, 

pomenovávali rastúcu zeleninu, ovocie na stromoch, často sme 

navštívili les  aj s lupami za účelom  pozorovania hmyzu, kôry 

stromov a šušiek.  

   Deti podonášali do MŠ aj gaštany, s ktorými sme pracovali na 

matematických predstavách, podporili tvorivosť pri skladaní 

obrazcov, zvieratiek. 

   Zo zemiakov, cibule a mrkvy sme pospájaním vytvorili rozprávkové 

bytosti. Tekvice deti vydlabali, oddelili dužinu od jadierok, dužinu 

dali p. kuchárke na polievku a jadierka dali na sušenie. Na vysušených 

si s chuťou pochutnali.  



      

 

   Na MŠ od septembra fungujú dva krúžky, anglický jazyk - 2x do 

týždňa pod vedením p. uč. Chovanovej a pohybový krúžok 1x do 

týždňa pod vedením Mgr. Juraja Sabola. Krúžky majú pestrý 

program, dostatok pomôcok, takže deti sa na krúžky tešia.         

   S radosťou a nadšením deti v MŠ  hrávajú na hudobných nástrojoch 

a spoločne  hrávame divadielka, alebo si vymýšľame rôzne príbehy. 

 

 



 

 

4.10.2021 sme zorganizovali 3 ročník šarkaniády na kopci pod 

Žiarcami.  Počasie bolo krásne, slnečné, fúkal mierny vetrík, ktorý 

stačil , aby všetky šarkany vzlietli. Deťom sa vyčaril úsmev na tvári 

a rodičia si zaspomínali na detstvo a s radosťou sa vžili do rolí detí. 

 

 



      V tomto roku pokračujeme v spolupráci s NAPANT-om a deti sa 

už tešia na p. Elenku. Prvé stretnutie sa uskutočnilo pod názvom 

„Zvieratká z lesa“, kde deti podrobnejšie spoznávali preparát jazveca, 

mláďa medveďa a sovu.  Mohli ich vidieť v skutočnej veľkosti. 

Dozvedeli sa, kde všade v lese môžu zvieratká bývať, čo žerú, aké 

stopy zanechávajú. Druhé stretnutie bolo pod názvom   “Zdravý les je 

veľká rodina“. Oboznámili sa s rozdielmi medzi zdravým lesom 

a monokultúrou/lesom nezdravým/. Deti si zdravý les  nakoniec samé 

vytvorili. 

 

 

   V jesenných mesiacoch sme mali v MŠ vysokú chorobnosť. Spolu 6 

dni sme boli  zatvorení. Robili sme pre deti všetky možné opatrenia 

a s problémami sa nám podarilo nainštalovať  tri germicídne žiariče, 

ktoré ničia vírusy, baktérie a plesne. Dúfam, že zimné obdobie bude 

pre zdravie detí prajnejšie a užijeme si spoločne zimné radovánky pri 

lyžovaní, lopárovaní a korčulovaní. 

   V mesiaci novembri naši predškoláci absolvovali testy školskej 

zrelosti za prítomnosti pracovníčky pedagogicko-psychologickej 

poradne. Obstáli na výbornú. O výsledkoch boli rodičia informovaní 



v popoludňajších hodinách priamo od pracovníčky pedag. psych. 

poradne.  

   V letných mesiacoch sa konal už 5. Ročník Sprint triatlon o putovný 

pohár starostky Obce Demänovská Dolina. Aj tento rok MŠ p. riad. 

pretekov Bc. Michal Oško daroval 200,-Eur, ktoré sme použili na 

učebné pomôcky pre deti, ktoré dostanú pod vianočný stromček. 

 

  Biely sneh, na okne kvety mrazivé, všetky deti už túžia po zime. 

  So zimou Vianoce prichádzajú, radosť do detských očí prinášajú. 

  Na tieto sviatky želáme vám to, čo človek najviac potrebuje – zdravie. 

  To, čo človek stále hľadá – šťastie. A to, bez čoho sa nedá žiť- lásku. 

  Krásne Vianoce a šťastný Nový rok vám praje  

                                          

                                                  Daniela Bobrovčanová a kolektív MŠ. 

                                                                 

 

Dobrovoľný hasičský zbor obce Demänovská Dolina 

(DHZO) 
 

 

   DHZO v našej obci Pavčina Lehota je  už skoro 10 rokov nečinná. 

Minulý rok nám prišla ponuka od vedenia obce Demänovská Dolina 

na spoluprácu v oblasti požiarnej ochrany. Bola to výzva hlavne pre 

nás mladých ľudí a preto sme sa rozhodli obnoviť a znovu rozbehnúť 

činnosť DHZO v  spolupráci s obcou Demänovská Dolina.   

Jedným z dôvodov je aj skutočnosť, že počet obyvateľov v našej obci 

pomaly, ale isto rastie a zo zákona každá obec,  ktorá má nad 500 

obyvateľov je povinná mať aktívnu DHZO a taktiež sa nedalo 

odmietnuť ponuku na spoluprácu od obce Demänovská Dolina. Obe 

obce sme podhorské, sme v stredisku cestovného ruchu a dojazd 

HaZZ z Liptovského Mikuláša je často časovo náročný.  

I keď momentálne počet obyvateľov  v našej obci je na hranici 400, 

treba myslieť a pozerať sa do budúcna a byť na všetko pripravený.   



Po niekoľkých stretnutiach s p. starostkou Demänovskej Doliny sme 

sa dohodli na presných pravidlách o spoločnej spolupráci DHZO 

medzi obcami Demänovská Dolina a Pavčina Lehota.  

Aktuálne v DHZO Demänovská Dolina je aktívnych 15 členov z toho 

je 9 členov z našej obce. Všetci členovia sú vybavený komplet 

zásahovým odevom (zásahový oblek, zásahové čižmy, zásahové 

rukavice, zásahové prilby, pracovné montérky, čiapky a trička). 

Zásahový odev a výstroj pre svojich členov DHZO zakúpila 

z vlastných finančných prostriedkov obec Demänovská Dolina, za čo 

by som sa chcel touto cestou poďakovať  p. starostke Mgr. Ľubomíre 

Klepáčovej a obecnému  zastupiteľstvu obce Demänovská Dolina, že 

sa k tomu tak postavili a boli ochotní investovať nemalé peniaze do 

DHZO.  

Isto si všetci poviete, prečo sa voláme DHZO Demänovská Dolina 

a nefiguruje tam meno našej obce. Problém bol v tom, že obec 

Demänovská dolina dostala v roku 2018 od Ministerstva vnútra SR 

protipovodňový vozík na svoj názov obce, kde následne bola možnosť 

žiadať a čerpať do budúcna aj ďalšie prostriedky a dotácie na DHZO 

Demänovská Dolina. Preto už nebolo možné zmeniť názov  DHZO. 

Napriek týmto skutočnostiam a vzájomnej dohode medzi obcami je 

DHZO Demänovská Dolina súčinná v rovnakom pomere s obcou 

Pavčina Lehota a Demänovská Dolina. 

Na základe spoločnej spolupráce obcí a veľkej aktivity p. starostky 

Demänovskej Doliny bola podaná žiadosť aj na hasičské auto Iveco 

Daily 70C15, ktoré nám bolo  vo veľmi krátkom čase pridelené tiež. 

Boli sme si ho osobne prevziať v Žiline na záchrannej brigáde HaZZ, 

kde nám ho odovzdal štátny tajomník ministerstva vnútra spolu s 

riaditeľmi HaZZ.         



 
   preberanie auta Iveco Daily 70C15 - Žilina 

 

 

DHZO Demänovská Dolina tento rok absolvovala niekoľko cvičení, 

ktoré slúžili na získanie nových vedomosti a praxe, ktoré budú 

potrebné pri ďalšom fungovaní DHZO. V tomto roku sa všetci  

členovia zúčastnili základného výcviku. 

Máme pred sebou ešte strašne veľa práce a získavania poznatkov, ale 

verím tomu, že spoločnými silami a dobrou spoluprácou budeme 

napredovať. 

Verím, že aj touto cestou budeme nápomocní vo viacerých 

činnostiach obidvoch obcí a budeme sa snažiť aby sme boli vždy tam 

kde nás bude treba pri akejkoľvek činnosti v spolupráci s obcou 

Pavčina Lehota a Demänovská Dolina. 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Taktické cvičenie v Demänovskej doline  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

Cvičný tréning za účasti DHZO Bodice na protipovodňový vozík 

a hasičskú techniku 

 



 
Pomoc pri koordinácii dopravy pri odstraňovaní poškodenej vstupnej brány  

do Demänovskej doliny  

                                                                                  

   Mgr. Peter Pethö 

 

 

Multifunkčné ihrisko 

Ako ste si už niektorí isto všimli, naše ihrisko prešlo väčšou 

rekonštrukciou. Boli demontované staré dosky, vybrúsená konštrukcia, 

navarené L profily a následne aplikovaný dvojitý náter. Po dokončení 

týchto prác sa namontovali plastové ,,mantinely“, ktoré sa používajú aj 

na zimných štadiónoch. Na vrchnú časť mantinelov bola namontovaná 

ochranná guma voči bezpečnosti a na spodnú časť mantinelov plastová 

doska z dôvodu ochrany mantinelov. Taktiež boli namontované nové 

lavičky z vonkajšej časti. 

Samozrejme práce nie sú ešte na konci, ale z dôvodu krátkych dní 

a nedostatku času sme sa rozhodli práce presunúť na budúci rok, kde 

hneď na jar budú demontované zvyšné dosky a nahradia sa vhodným 

materiálom po spoločnej konzultácii. V pláne je aj výmena 

basketbalových košov za nové a pekný polep na mantinely s logom 

našej obce. 



Na ihrisku bola namontovaná kamera, čiže celé ihrisko a okolie je pod 

drobnohľadom kamery. Namontovali sme ju tam na základe toho, aby 

nedochádzalo k poškodzovaniu ihriska a tiež k jeho znečisťovaniu. 

Momentálne skriňa od osvetlenia je zamknutá. Kľúč od skrine bude 

1ks v krčme a 1ks na  obecnom úrade. Rozhodli sme tak z dôvodu, že 

na ihrisku po odchode posledných športovcov niekedy ostávalo 

rozsvietené do neskorých hodín, a na základe tejto skutočnosti 

dochádzalo k zbytočným nedorozumeniam. Bližšie informácie 

a pravidlá o fungovaní nášho ihriska nájdete na ihrisku.   

Boli by sme radi, keby ste ihrisko brali ako svoje a na základe toho aj 

k nemu tak pristupovali. Určite by nás potešilo, keby pri dokončení 

rekonštrukcie pridali ruku k dielu aj ostatní, keďže ihrisko neslúži 

jednotlivcom ale nám všetkým domácim a hlavne našim       

ratolestiam... ☺    

Chcel by som sa ešte touto cestou poďakovať všetkým, ktorí sa 

podieľali na rekonštrukcii ihriska a venovali tomu chuť, silu a svoj 

voľný čas.  

Všetko si organizovali a zabezpečovali, najviac času pri realizácii 

venovali Peter Pethö ml., Rastislav Vajs, vypomáhali Martin Kupčo, 

Michal Kupčo, Michal Vajs, Peter Pethö st., Dalibor Benický, Peter 

Húska, Jozef Galo.   

                                                                                   Mgr. Peter Pethö 

     

    demontáž mantinelov 

 



   

    naváranie L profilov                   

    

     montáž plastových dosiek na ochranu mantinelov 

montáž nových 

lavičiek  
 

 

 

 

 

 

 



dokončené 

ihrisko 

 

 

 

 

 

 

                                                                

                                    

 

 

 

Adventné obdobie 
 

Azda najkrajší čas v roku, ktorý každý prežíva po svojom.  

Advent znamená príchod a symbolizuje zrodenie Ježiša. 

Pravdou je, že o adventnom období ako takom, o jeho tradícii, pointe 

a priebehu, sa bežne nehovorí. Žijeme dobu, kedy nás oveľa viac 

zaujíma to, či nám budú ladiť sviečky na adventnom venci, a či naša 

ratolesť nezjedla viac čokolády z adventného kalendára, ako mala. Ale 

prečo štyri nedele pred Vianocami tie sviečky zapaľujeme, nad tým sa 

zamýšľa málokto. 

Adventom sa začína vianočné obdobie. Žijú ním predovšetkým 

veriaci, pre ktorých znamená posledné obdobie pred narodením Ježiša 

Krista. Adventné obdobie znamená pre nich obdobie mieru, pokoja 

a radosti. V kostoloch sa čítajú liturgické texty a modlitby, spievajú sa 

adventné piesne. 

Kedysi trval advent až 6 nedieľ, začínal sa už po Martinovi, a mal 

prísny pôstno – kajúcny charakter. Štvortýždňový advent zaviedol 

pápež Gregor Veľký na prelome 6. a 7. storočia.  

Symbolom adventného  obdobia je adventný veniec so 4 sviečkami. 

Tie sa počas štyroch adventných nedieľ postupne zapaľujú. 

V minulosti sviečky na adventnom venci museli mať výlučne 

tmavomodrú alebo fialovú farbu.  Svetlo z horiacich sviec vyjadruje 



Krista – svetlo sveta. Súčasťou každého adventného venca muselo byť 

aj ihličie ako symbol večného života. Ozdoby, ako šišky, či oriešky, 

boli zase symbolom vzkriesenia. Býval okrúhly, pretože mal 

symbolizovať to, že nemá začiatok ani koniec a teda nesmrteľnosť 

duše. 

Každá nedeľa v období adventu má svoj špecifický liturgický význam. 

Prvá nabáda na bdelosť, druhá je v znamení pokánia, tretia sa nesie 

v znamení radosti. Štvrtá nedeľa hovorí o udalostiach bezprostredne 

pred narodením Ježiška. Oficiálne sa advent končí západom slnka na 

Štedrý deň. 

Či už ste veriaci alebo nie, advent by mal byť pre každého pokojným 

obdobím, kedy si každý nájde čas na svojich blízkych, a pokúsi sa      

s pokorou ďakovať za to, čo má.  

                                                                       čerpané z internetu 

 

 

 
 

 

 

 

 



Oznamy 
 

Činnosť obce 

 

V mesiaci október sa nám podarilo vykonať pasportizáciu hrobových 

miest dodávateľom DATAZ s.r.o. Smolenice. Na cintoríne bola 

osadená vitrína, kde je možné na mapovom podklade vyhľadať 

hrobové miesto a v legende k prislúchajúcemu hrobovému miesto 

údaje nebohého. Vitrínu sa podarilo aj podsvietiť. Zároveň sa na 

cintoríne vypílili aj vyschnuté stromy. Pri osádzaní vitríny starostovi 

pomáhal Peter Pethö st., osvetlenie zabezpečil Vladko Staroň. 

    

7.11.2021 nám Milan Grieš traktorom s navijákom vypomohol pri 

vyrovnaní sušiaka na hadice pri multifukčnom ihrisku.  

V obci bol namontovaný kamerový systém spoločnosťou TRITIN 

SECURITY s.r.o. Liptovský Mikuláš. Bolo osadených 5 kamier, a to 

pri multifukčnom ihrisku, pri obecnom úrade, pri obchode Jednota, pri 

výtoku a pri cintoríne. 

   

27.11.2021 Peter Pethö ml., Peter Pethö st., Igor Mišura, Michal 

Kupčo, Vladimír Staroň za pomoci Milana Staroňa ml. bagrom 

doviezli vianočný stromček spod hory a osadili na námestí pri 

pamätníku. Osvetlenie stromčeka montoval Miško Kupčo z lyžice 

bagra za asitencie Vladka Staroňa. Veľmi ďakujeme Milanovi 

Staroňovi za výpomoc technikou, čo výrazne uľahčilo manipuláciu 

a osadenie stromčeka. Vianočný stromček na námestí a pri materskej 

škole rozsvietil starosta obce vo večerných hodinách na Mikuláša. 

Napriek navodenej vianočnej atmosfére v obecnom rozhlase 

k rozsvieteniu stromčekov prišli len poslanci. 

 



 
 

 
 

 

3.12.2021  vzhľadom na priaznivé počasie, začalo mrznúť, začali sme 

s prípravou ľadovej plochy na multifukčnom ihrisku. Hrúbka ľadu 

ešte nebola postačujúca, a už  niektorí nedočkavci hrali hokej. 

Spustenie ľadovej plochy bude včas oznámené obecným rozhlasom. 

Prosíme všetkých dodržiavať prevádzkový poriadok, ktorý je 

vyvesený na ihrisku. 

 



Upozornenie: 

VZN č. 10/2005 o používaní miestnych komunikácií na území obce 

Pavčina Lehota 

§ 3 -  zabezpečenie zjazdnosti a schodnosti miestnych komunikácií 

,  t.j. zákaz parkovania všetkých motorových vozidiel na miestnych 

komunikáciách a chodníkoch. Fyzická osoba sa tým dopúšťa 

priestupku podľa § 22c, zák. č. 135/1961 o pozemných 

komunikáciách (cestný zákon) v znení neskorších predpisov a môže 

byť uložená pokuta do výšky 660,-€. 

 

 

 

VZN č. 2/2016  o používaní pyrotechnických výrobkov na zábavné 

a oslavné účely 

Článok 4 – pyrotechnické  výrobky dňa 31.decembra 2021 sa môžu 

používať v čase od 2330  do 0100 hod. nasledujúceho kalendárneho 

dňa. 

Článok 5 – pri porušení tohto VZN podľa § 48 zákona o priestupkoch 

je možné uložiť fyzickej osobe pokutu do výšky 33,-€. Právnickej 

osobe, alebo osobe ktorá podniká podľa § 27 zákona o obecnom 

zriadení (správny delikt) je možné uložiť pokutu do výšky 6.638,-€ . 
 



Plánované privítanie Nového roka sa bude konať podľa aktuálnych 

pandemických opatrení. Občania budú včas informovaní obecným 

rozhlasom. 

 

 

 

Na stromčeku sviečka svieti, pokoj, šťastie nech k Vám letí. 

A keď rozžiaria sa Vaše  tváre, by hojnosti ste mali stále. 

Nový rok nech pomaličky vsunie šťastie do kapsičky, 

aby nespravili ste chybný krok, pre celučký ďalší rok 

Vám prajú 

starosta, pracovníčky obecného úradu a poslanci 



Plán činnosti obecného úradu na rok 2022. 
 

 Úloha - opatrenie Dátum Poznámka 

1. 
Riadne zasadnutie obecného 

zastupiteľstva 

raz  mesačne  

2. Verejné zhromaždenie občanov 
15. 04. 2022 

14. 10. 2022 

piatok               

piatok 

3. Fašiangový sprievod 01. 03. 2022 posledný termín 

4. Lehoťanská šľapka január 2022 

bude oznámené 

rozhlasom a na 

verejnej tabuli 

5. Recyklačný deň máj 2022 

bude oznámené 

rozhlasom a na 

verejnej tabuli 

6. Majáles máj 2022 
termín bude 

upresnený 

7. Deň matiek 06. 05. 2022  

8. Medzinárodný deň detí 03. 06. 2022  

9. Minifutbal „Daniel cup“ jún 2022 
termín bude 

upresnený 

10. Uvítanie do života raz  polročne podľa potreby 

11. Kultúrne leto, deň obce júl 2022  

12. Oslavy SNP 28. 08. 2022 nedeľa 

13. Posedenie s dôchodcami október 2022 
termín bude 

upresnený 

14. Katarínska zábava 26. 11. 2022  

15. 
Rozsvietenie vianočného 

stromčeka 
10. 12. 2022  

16. Purga 25. 12. 2022  

17. Novoročné stretnutie občanov 01. 01. 2023 o 0,20 hod. 
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